

# GONBIDAPENA / INVITACIÓN

**"EMAKUMEAK. AFGANISTÁN"**

Gervasio Sánchez. Mònica Bernabé

TOKIA / LUGAR: Andragunea

**DATAK / FECHAS:** 25, 26, 29, 30 Y 31 de Mayo y 1, 2 y 3 Junio

**HORARIO / ORDUTEGIA:** 10:30etatik 13etara eta 17etatik 21etara

**Larunbata / sábado:** 10:30tik 15etara

Talibaneak etxetik kanpo lan egitea, ikastea eta laguntza medikoa jasotzea debekatu zieten emakumeei, Afganistanen agintean egon ziren aldean. Murriketa horiek eskandalizatu egin zuten Mendebaldea, nahiz eta Afganistaneko emakumeek beren etxeetan egunero bizi duten benetako dramaren icebergaren tontorra besterik ez izan. Erakustaldi honetan ikusten da emakumeen aurkako indarkeria Afganistanen familiarian bertan hasten dela eta endemikoa dela, eta ez du zerikusirik talibaneak agintean egotearekin edo ez egotearekin.

Afganistaneko gizartea oso kontserbadorea da, matxista eta erlijiosoa, eta errealtate hori ezin da aldatu urte gutxi batuetan. Belaunaldiak behar dira horretarako. Nolanahi ere, zigorgabetasuna orokortuta dago herrialdean, eta horren errua, neurri handi batean behintzat, nazioarteko komunitatearena da. Gure isiltasunak eta axolagabekeriak konplize egiten gaitu.

Erakustaldi honetako argazkiak 2009tik 2014ra bitarteko aldean ateratakoak dira. "Emakumeak. Afganistán" Afganistanen Giza Eskubideen aldeko Elkartearen (ASDHA) proiektu bat da.

Los talibanes prohibieron a las mujeres trabajar fuera de casa, estudiar e incluso recibir asistencia médica mientras estuvieron en el poder en Afganistán. Sus restricciones escandalizaron a Occidente, aunque sólo eran la punta del iceberg del drama real que las afganas viven cada día en su propia casa. Esta exposición muestra que la violencia contra las mujeres en Afganistán empieza en el seno de la familia y es endémica, independientemente de que los talibanes estén o no en el poder.

La sociedad afgana es muy conservadora, machista y religiosa, y esta realidad es imposible cambiarla en cuestión de años. Hace falta que transcurran generaciones. Sin embargo, en el país existe una impunidad generalizada, de la que la comunidad internacional es, en gran parte, responsable. Nuestro silencio e indiferencia nos hacen cómplices.

Las fotografías de esta exposición se tomaron entre 2009 y 2014. "Mujeres. Afganistán" es un proyecto de la Asociación por los Derechos Humanos en Afganistán (ASDHA).

# EMAKUMEAK

# MUJERES



argazki erakusketan

## AFGANISTAN

Gervasio Sánchez / Mònica Bernabé

**TOKIA / LUGAR:** Andragunea

**DATAK / FECHAS:** 25, 26, 29, 30, 31 de Mayo; 1, 2 y 3 de Junio.

**ORDUTEGIA / HORARIO:**

10:30etatik 13etara eta 17etatik 21etara.

de 10:30 a 13h y de 17h a 21h.

3 de Junio: de 10:30h a 15h